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Protokoll för hållbarhetsutskottet 

Datum 2024-04-24 

Tid 15:00–16:11 

Plats Bollmora/Zoom 

Närvarande Se närvarolista 

Justeringsdatum 2024-04-29 

Paragrafer 12–16 

Underskrifter Protokollet justeras med digital underskrift. 

Underskrifter finns på sista sidan i protokollet. 

Sekreterare Alice Berg 

Ordförande Marie Åkesdotter 

Justerande Per Carlberg 

ANSLAG / BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Observera att anslagstiden inte är samma sak som överklagandetiden. 

Beslutande organ Hållbarhetsutskottet 

Sammanträdesdatum 2024-04-24 

Datum då anslaget sätts upp 2024-04-30 

Datum då anslaget tas ned 2024-05-23 

Protokollets förvaringsplats Kommunkansliet 

Anslag upprättat av Alice Berg 
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Närvarolista 

Beslutande 
Marie Åkesdotter (MP) 

Anki Svensson (M) 

Anita Mattsson (S) 

Susann Ronström (S) 

Mats Lindblom (L), närvarande från och med § 13. 

Fredrik Bergkuist (M), närvarande till och med § 13, kl. 16:00 

Joakim Grimborg (KD)

Per Carlberg (SD) 

Heinz Sjögren (L), tjänstgörande ersättare för Mats Lindblom (L) till och med § 12. 

Hanne Sofia Carlsson (C), tjänstgörande ersättare för Raymond Moubé (C) 

Mats Fält (M), tjänstgörande ersättare för Fredrik Bergkuist (M) från och med § 14 

Ersättare 
Katarina Helling (S) 

Ajda Asgari (MP) 

Inger Gemicioglu (V) 

Mikael Onegård (M) 

Bjarne Vifell (SD) 

Övriga 
Alice Berg, kommunsekreterare, kommunstyrelseförvaltningen 

Cynthia Runefjärd, kommundirektör, kommunstyrelseförvaltningen 

Ebba Larsson, trafikplanerare, kommunstyrelseförvaltningen 

Elanor Holm, planarkitekt, kommunstyrelseförvaltningen 

Emelie Malaise, projektledare, kommunstyrelseförvaltningen 

Göran Bardun, senior kommunekolog, kommunstyrelseförvaltningen 

Göran Norlin, enhetschef hållbarhet och mobilitet, kommunstyrelseförvaltningen 

Göran Thimberg, tf. biträdande avdelningschef projekt, kommunstyrelseförvaltningen 

Hampus Rubaszkin, politisk sekreterare, Miljöpartiet 

Johanna Östhem, enhetschef avfall och kretslopp 

Karin Ljung, politisk sekreterare, Socialdemokraterna 

Katharina Rath, Politisk sekreterare, Centerpartiet 

Louise Bergman, biträdande kontorschef, kommunstyrelseförvaltningen 

Åsa Bergström, chef samhällsbyggnadskontoret, kommunstyrelseförvaltningen 
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Frånvarande 

Raymond Moube (C), 1:e vice ordförande 

Peter Freij (M) 
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Information om Barnsjöns naturreservat 

§ 12 Diarienummer 2024/SBF 0021 

Hållbarhetsutskottets beslut 

- Informationen noteras. 

 

Beskrivning av ärendet 

Samhällsbyggnadskontoret informerar om Barnsjöns naturreservat. 

Ordförandeförslag 

Ordförande Marie Åkesdotter (MP) föreslår att hållbarhetsutskottet beslutar att 

notera informationen. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om hållbarhetsutskottet bifaller ordförandeförslaget och 

finner att hållbarhetsutskottet bifaller det. 

Bilagor 

Bildspel Barnsjön.pdf  
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Information om förstudie mobilitetshus Norra 
Tyresö centrum 

§ 13 Diarienummer KSM 2024-271 

Hållbarhetsutskottets beslut 

- Informationen noteras. 

 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen informerar om den förstudie gällande 

mobilitetshus i Norra Tyresö centrum som tagit fram. 

Området ligger inom en av kommunens utpekade mobilitetszoner. För att 

kunna uppnå mål om låga p-tal, högre andel resenärer med gång, cykel och 

kollektivtrafik samt en ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbar 

trafiksituation i Norra Tyresö Centrum rekommenderar förstudien att arbeta 

vidare med en markanvisning av kvarter 9 för mobilitetshus i kombination med 

bostäder och möjlig verksamhet mot gata.  

Ordförandeförslag 

Ordförande Marie Åkesdotter (MP) föreslår att hållbarhetsutskottet beslutar att 

notera informationen. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om hållbarhetsutskottet bifaller ordförandeförslaget och 

finner att hållbarhetsutskottet bifaller det. 

Bilagor 

Tjänsteskrivelse Information om förstudie mobilitetshus Norra Tyresö 

centrum.pdf 

Förstudie mobilitetshus Norra Tyresö centrum.pdf  
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Taxa för Tyresö kommuns avfallstjänster 2025 

§ 14 Diarienummer KSM-2024-477 

Hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för 
förslag till kommunfullmäktige 

1. Taxa för Tyresö kommuns avfallstjänster 2025 antas. 

2. Taxan gäller från och med 1 januari 2025 och ersätter tidigare 

avfallstaxa antagen av kommunfullmäktige den 19 december 2023,  

§ 96.  

 

Beskrivning av ärendet 

Avfallstaxan är självfinansierad samt miljöstyrande och ska bidra till att styra 

mot EU-, nationella och lokala mål inom avfallsområdet. Miljöbalken 27 kap. 

4-6 § ger kommunen möjlighet att ta ut avgift på ett sådant sätt att 

miljöanpassad avfallshantering främjas. 

Kommunfullmäktige fastställde den 19 december 2023, § 96 nu gällande 

avfallstaxa.  

Den nuvarande taxan behöver justeras upp med sju procent med anledning av 

följande utgångspunkter: 

 Ökade driftskostnader i samband med ökande anslutningsgrad till 

matavfallsinsamlingen under 2025. 

 Prognostiserade kostnadsökningar för avfallsentreprenader med tre 

procent 2024/2025. 

 Ökade driftskostnader i och med implementering av hemsortering av 

matavfall och förpackningar för samtliga hushåll i Tyresö under 2026. 

 Ökade kapitaltjänstkostnader från och med 2026 efter ombyggnation 

av kretsloppscentralen.  

 Bevara en hållbar ekonomi i enlighet med självkostnadsprincipen - 

avgiftsuttaget får enbart täcka kostnaderna som verksamheten 

genererar och ska inte ackumulera varken positivt eller negativt resultat 

ur ett flerårsperspektiv. 
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Ordförandeförslag 

Ordförande Marie Åkesdotter (MP) föreslår att hållbarhetsutskottet föreslår att 

kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Taxa för Tyresö kommuns avfallstjänster 2025 antas. 

2. Taxan gäller från och med 1 januari 2025 och ersätter tidigare 

avfallstaxa antagen av kommunfullmäktige den 19 december 2023,  

§ 96.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om hållbarhetsutskottet bifaller ordförandeförslaget och 

finner att hållbarhetsutskottet bifaller det. 

Särskilda yttranden 

Joakim Grimborg (KD) lämnar särskilt yttrande (bilaga). 

Bilagor 

Tjänsteskrivelse taxa för avfallstjänster 2025.pdf 

Avfallstaxa 2025.pdf 

Bilaga 1. Prövning av barnens bästa.pdf  



 
 
 
Särskilt yttrande gällande p 3 Hållbarhetsutskottet 2024-04-24 
 
Taxa för Tyresö kommuns avfallstjänster 
  
Samtliga kommunala monopoltaxor har under lång tid höjts betydligt mer än den generella 
prisutvecklingen i samhället. Detta finns väl dokumenterat i de s k Nils Holgersson-rapporterna och 
undersökningar från bl a KTH. Eftersom det pågått så länge är belastningen på hushållens ekonomi 
idag avsevärd. Riksrevisionen har granskat problemet principiellt och konstaterar att eftersom 
avgifterna i normalfallet sätts med full kostnadstäckning och till stor del utan konkurrens med andra 
aktörer, saknas omvandlingstryck. Detta är alltså ett generellt problem och ingenting som gäller 
Tyresö på något särskilt sätt. Alla kommuner kan gömma sig bakom att just deras kommun inte är 
värre än andra kommuner. Men samtidigt måste enskilda kommuner orka gå i spetsen för att 
hantera detta problem.  
Vid varje enskilt taxebeslut saknas vanligen förutsättningar att hantera detta problem. Vad som 
behövs är en utvecklad intern styrning som adresserar detta problem systematiskt. Vi kan notera från 
de år vi nu följt Tyresö kommuns budgetarbete att taxehöjningar närmast hanteras som 
informationspunkter som inte utsätts för den granskning som kostnader i den skattefinansierade 
verksamheten gör. Riksrevisionen har pekat på möjligheterna att tillämpa de produktivitetsdrivande 
principer som finns i det statliga budgeteringssystemet.  
Det vi kristdemokrater skulle önska är att Tyresö kommun försöker utveckla en intern styrning som 
ökar möjligheterna till en rimlig produktivitetsutveckling i de avgiftsfinansierade verksamheterna och 
därmed långsiktigt lägre kostnader för hushållen.  
 
Joakim Grimborg (KD) 
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Uppdrag om klimatanpassningsplan 

§ 15 Diarienummer 2024/SBF 0023 

Hållbarhetsutskottets beslut 

- Ordförandeuppdraget avslås. 

Hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

- Kommundirektören får i uppdrag att ta fram en klimatanpassningsplan för 

Tyresö kommun. 

Reservationer 

Marie Åkesdotter (MP) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Mats Lindblom (L) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Hanne Sofia Carlsson (C) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med 

en skriftlig reservation (bilaga). 

 

Ordförandeförslag 

Ordförande Marie Åkesdotter (MP) föreslår att hållbarhetsutskottet beslutar att 

kommundirektören får i uppdrag att ta fram en klimatanpassningsplan för 

Tyresö kommun. 

Ordförandeutlåtande 

Klimatförändringarna är här. Mycket tyder på att förändringarna sker snabbare 

än vad man tidigare har räknat med. Även om vi gör allt vi kan för att minska 

utsläppen av växthusgaser, så kommer vi också att tvingas anpassa oss till ett 

mycket mer instabilt klimat. 

En stor del av ansvaret för denna anpassning ligger på kommunerna. I stort 

sett all kommunal verksamhet kommer att påverkas av effekterna av ett mer 

instabilt klimat. 

Torka, värmeböljor, bränder, skyfall, skred, instabila leveranskedjor. Listan kan 

göras lång. Det är dags att inse att de här frågorna kommer vara helt centrala i 

den kommunala verksamheten, och det är mer än hög tid att förbereda sig på 

detta. 
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I Svensk Försäkring och IVL Svenska Miljöinstitutets klimatanpassnings-

rankning av kommunerna för 2023, så kom Tyresö på en föga hedersvärd 

delad 96:e plats. En hel delgörs i kommunen, men den samlande strategin 

saknas fortfarande. 

Det krävs en strategi för att kunna rikta rätt resurser till 

klimatanpassningsarbetet, samt att följa upp och utvärdera insatserna. De 

kommuner som ligger i topp i klimatanpassningsarbetet arbetar alla efter en 

beslutad strategi. 

Yrkanden 

Anki Svensson (M), Anita Mattsson (S), Joakim Grimborg (KD) och Per 

Carlberg (SD) yrkar avslag till ordförandeförslaget. 

  

Mats Lindblom (L), Marie Åkesdotter (MP) och Hanne Sofia Carlsson (C) 

yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Särskilda yttranden 

Anki Svensson (M) och Anita Mattsson (S) lämnar gemensamt särskilt yttrande 

(bilaga). 

Protokollsanteckningar 

Inger Gemicioglu (V) hade yrkat bifall till ordförandeförslaget om hon hade 

haft rösträtt. 

Bilagor 

Ordförandeuppdrag om klimatanpassningsplan.pdf  





 

Reservation 
Hållbarhetsutskottet 2024-04-24 

§15 Uppdrag om klimatanpassningsplan 

 

Klimatförändringarna är resultatet av en global process som redan har pågått under lång tid. 

Våra lokala åtgärder för att minska utsläppen av växthusgaser är naturligtvis viktiga. Om inte alla 

bidrar, kommer vi aldrig att kunna bromsa utvecklingen mot en ödesdiger höjning av 

medeltemperaturen på jorden. 

 

Men dessvärre har de lokala åtgärderna enskilt ingen signifikant betydelse för denna globala 

process. Därför måste vi göra det vi kan för att anpassa oss till de klimatförändringar som sker 

redan nu, och som kommer att ske i en nära framtid. Givetvis kommer dessa förändringar även 

att påverka de kommunala verksamheterna. Därför är det närmast en hygienfaktor för en 

kommun att ta fram en klimatanpassningsplan. Utan en medveten strategi för att hantera 

klimatförändringarna, riskerar vi stora extrakostnader bara för att vi inte har förberett oss i tid 

och på ett strukturerat och samordnat sätt. 

 

Liberalerna finner det oerhört anmärkningsvärt att det nya styret med Socialdemokraterna och 

Moderaterna rätt och slätt bara avslår detta förslag att ta fram en klimatanpassningsplan för 

Tyresö kommun. Enkel omvärldsbevakning visar att kommuner med en klimatanpassningsplan 

inte helt förvånande är mer framgångsrika i arbetet med klimatanpassningsåtgärder än de 

kommuner som saknar en dylik plan. 

 

 

För Liberalerna i Hållbarhetsutskottet 

 

Mats Lindblom 



Reservation

Hållbarhetsutskottet 24 april 2024

§ 15

Uppdrag om klimatanpassningsplan

Klimatförändringarna är resultatet av en global process som redan har pågått under lång 
tid.Våra lokala åtgärder för att minska utsläppen av växthusgaser är naturligtvis viktiga. 
Om inte alla bidrar, kommer vi aldrig att kunna bromsa utvecklingen mot en ödesdiger 
höjning av medeltemperaturen på jorden. Samtidigt måste vi göra det vi kan för att anpassa
oss till de klimatförändringar som sker redan nu, och som kommer att ske i en nära framtid.

Givetvis kommer dessa förändringar även att påverka de kommunala verksamheterna. 
Därför är det närmast en hygienfaktor för en kommun att ta fram en klimatanpassningsplan
och något som dessutom förvaltningen efterfrågat. Utan en medveten strategi för att 
hantera klimatförändringarna, riskerar vi stora extrakostnader bara för att vi inte har 
förberett oss i tid och på ett strukturerat och samordnat sätt.

Tyresö ligger efter med klimatanpassningsarbetet. I Svensk Försäkring och IVL Svenska 
Miljöinstitutets klimatanpassnings-rankning av kommunerna för 2023, så kom Tyresö på 
en föga hedervärd delad 96:e plats. Miljöpartiet finner det därför oerhört anmärkningsvärt 
att det nya styret med Socialdemokraterna och Moderaterna rätt och slätt bara avslår detta 
förslag att ta fram en klimatanpassningsplan för Tyresö kommun. Enkel 
omvärldsbevakning visar att kommuner med en klimatanpassningsplan inte helt 
förvånande är mer framgångsrika i arbetet med klimatanpassningsåtgärder än de 
kommuner som saknar en dylik plan.

för Miljöpartiet de Gröna i Tyresö

Marie Åkesdotter



SÄRSKILT YTTRANDE                
15§ Klimatanpassningsplan 
 
Vi vill vara tydliga, arbetet med hållbarhets- och klimatfrågor ska fortsätta. Det är en viktig del av 
kommunens löpande verksamhet och Tyresö ska fortsatt eftersträva att placera sig högt inom 
miljörankingar. Det effektiva och ambitiösa arbetet inom hållbarhet ska fortsätta men bör utvecklas 
inom befintlig styr- och ledningsprocess. 
 
I kommunplanen för Tyresö kommun omfattar målområde fyra klimat- och hållbarhetsmål. Genom 
att arbeta in klimatmålen i kommunens målstyrning skapas ett effektivt arbetssätt för hela 
organisationen. Uppföljningen sker idag på delår och helår, exempelvis följs utvecklingen av 
Drevviken och Öringesjöns kvalité genom provtagning. I det löpande arbetet pågår arbete med 
skyfallshantering och anpassning av vattenmiljöer för att hantera klimatförändringarna. Kommunen 
följer även målen genom hållbarhetsredovisning med särskilt fokus på kommunkoncernens 
utveckling i förhållande till målen inom Agenda 2030. Genom kommunens systematiska arbete har 
Tyresö placerat sig högt i flera miljörankingar, bland annat placerade sig Tyresö på plats tretton i 
2023 års ranking av Sveriges Miljöbästa kommuner. 
 
Vi har idag en ambitiös klimatplan som visar vägen till att bli en klimatneutral kommun fram till år 
2030. Klimatplanen utgår från Parisavtalet och kommunens koldioxidbudget och beskriver de 
omställningar som krävs. För att nå ett effektivt klimatarbete krävs att alla arbetar tillsammans – 
medarbetare, medborgare och företag. Istället för att lägga resurserna på att ta fram ytterligare 
planer och strategier bör vi istället fortsätta utveckla det befintliga arbetet och framförallt se till att 
resurserna används där de gör mest nytta.  
 
 
 
 
 
 
Anita Mattsson    Anki Svensson 
För den Socialdemokratiska gruppen   För den Moderata gruppen 
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Uppdrag inriktningsbeslut Barnsjöns naturreservat 

§ 16 Diarienummer 2024/SBF 0024 

Hållbarhetsutskottets beslut 

- Ordförandeuppdraget avslås. 

Hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

- Kommundirektören får i uppdrag att, utifrån förvaltningens presenterade 

förslag till gränsdragningar, fortsätta processen med inrättandet av Barnsjöns 

naturreservat. 

Reservationer 

Marie Åkesdotter (MP) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Mats Lindblom (L) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Hanne Sofia Carlsson (C) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med 

en skriftlig reservation (bilaga). 

 

Ordförandeförslag 

Ordförande Marie Åkesdotter (MP) föreslår att hållbarhetsutskottet beslutar att 

Kommundirektören får i uppdrag att, utifrån förvaltningens presenterade 

förslag till gränsdragningar, fortsätta processen med inrättandet av Barnsjöns 

naturreservat. 

Ordförandeutlåtande 

Barnsjön med dess natursköna omgivningar är ett uppskattat och lättillgängligt 

vistelseområde med höga naturvärden. Att området ska bli naturreservat finns 

inskrivet i kommunens översiktsplan. Utredning och planering för det 

kommande reservatet har pågått under en längre tid. 

Nu har hållbarhetsutskottet fått förvaltningens förslag på gränsdragning för 

reservatet, presenterat för sig. Därmed är det dags att genomförandefasen tar 

vid. 
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Yrkanden 

Anki Svensson (M), Anita Mattsson (S), och Per Carlberg (SD) yrkar avslag till 

ordförandeförslaget. 

  

Mats Lindblom (L),  Joakim Grimborg (KD) och Hanne Sofia Carlsson (C) 

yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer frågan om hållbarhetsutskottet bifaller 

ordförandeförslaget. Ordföranden ställer frågan om hållbarhetsutskottet avslår 

ordförandeförslaget. Ordföranden finner att hållbarhetsutskottet bifaller 

ordförandeförslaget. 

  

Votering begärs och följande röstordning fastställs: 

Den som vill bifalla ordförandeförslaget röstar ja 

Den som vill avslå ordförandeförslaget röstar nej 

  

Resultat: 4 ja och 5 nej. Hur var och en röstat framgår ur bilagt 

röstningsprotokoll votering 1. 

Ordföranden finner att stadsbyggnadsutskottet avslår ordförandeförslaget. 

Särskilda yttranden 

Anki Svensson (M) och Anita Mattsson (S) lämnar gemensamt särskilt yttrande 

(bilaga). 

Inger Gemicioglu (V) anmäler särskilt ersättaryttrande (bilaga). 

Protokollsanteckningar 

Inger Gemicioglu (V) hade yrkat bifall till ordförandeförslaget om hon hade 

haft rösträtt. 

Bilagor 

Ordförandeuppdrag  inriktningsbeslut Barnsjöns naturreservat.pdf 



 

Tyresö kommun  

Senast uppdaterad: 2024-02-20     1 (1) 

  

 

Omröstningsprotokoll hållbarhetsutskottet 

 

Sammanträdesdatum: 2024-04-24  Röstning § 16 

 

Ordinarie ledamöter Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 

Marie Åkesdotter, MP  X   

Raymond Moubé, C Hanne Sofia Carlsson (C) X   

Anki Svensson, M   X  

Anita Mattsson, S   X  

Susann Ronström, S   X  

Mats Lindblom, L  X   

Fredrik Bergkuist, M Mats Fält (M)  X  

Joakim Grimborg, KD  X   

Per Carlberg, SD   X  

 

Röstordning: Den som yrkar att ordförandeförslaget ska bifallas röstar ja 

 Den som yrkar att ordförandeförslaget ska avslås röstar nej 

 

 

 

Justeras 

 

___________________   _____________________ 

Ordförande   Justering     



 

  
 



 

Reservation 
Hållbarhetsutskottet 2024-04-24 

§16 Uppdrag inriktningsbeslut Barnsjöns naturreservat 

 

Tanken på ett naturreservat i området kring Barnsjön har sedan länge legat på den politiska 

dagordningen i kommunen. Diskussioner om att inrätta ett naturreservat i detta område fördes 

redan under den tiden då Alliansen styrde kommunen på 2010-talet. Först på tur för en ny 

naturreservatsbildning var dock Telegrafberget, men omedelbart efter beslutet om inrättandet 

av det naturreservatet i mars 2021, tog arbetet med Barnsjöns kommande naturreservat vid. 

 

Efter tre års arbete i förvaltningen med denna naturreservatsbildning, finns nu ett färdigt förslag 

på geografisk omfattning. Förslaget följer i huvudsak gränserna för det tidigare 

utredningsområdet, men ett par mindre områden har tillfogats, samtidigt som även ett par 

mindre områden har tagits bort från reservatsområdet. Ett naturligt steg hade varit att nu slå 

fast dessa gränser, för att sedan gå vidare med att utreda exakt vilka föreskrifter som ska gälla i 

olika delar av reservatet. 

 

Dessvärre motsätter sig det nya styret med Socialdemokraterna och Moderaterna nu detta 

förslag till inriktningsbeslut, och bromsar därmed det fortsatta arbetet med reservatsbildningen. 

Detta skickar oroväckande signaler och väcker en rad frågor. Kommer reservatsområdet nu att 

bantas signifikant för att bereda plats för ytterligare stadsbyggnadsexpansion i våra 

grönområden? Eller är det till och med så att det saknas vilja och ambition att överhuvudtaget gå 

vidare med denna reservatsbildning? 

 

Liberalerna ser ingen anledning till att vare sig bromsa, banta eller ifrågasätta bildningen av 

Barnsjöns naturreservat. Det här är en fråga som vi länge drivit, och vi levde i tron att ett 

slutgiltigt beslut om att inrätta detta naturreservat skulle kunna ske inom mycket kort tid, eller 

åtminstone under denna mandatperiod. Det vore djupt tragiskt för alla naturälskande Tyresöbor 

om skyddet och bevarandet av detta mycket uppskattade, tillgängliga och frekvent besökta 

naturområde nu går om intet. 

 

 

För Liberalerna i Hållbarhetsutskottet 

 

Mats Lindblom 
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Hållbarhetsutskottet 24 april 2024

§ 16

Uppdrag inriktningsbeslut Barnsjöns naturreservat

Tanken på ett naturreservat i området kring Barnsjön har sedan länge legat på den politiska
dagordningen i kommunen. Diskussioner om att inrätta ett naturreservat i detta område 
fördes redan under den tiden då Alliansen styrde kommunen på 2010-talet. Först på tur för 
en ny naturreservatsbildning var dock Telegrafberget, men omedelbart efter beslutet om 
inrättandet av det naturreservatet i mars 2021, tog arbetet med Barnsjöns kommande 
naturreservat vid.

Efter tre års arbete i förvaltningen med denna naturreservatsbildning, finns nu ett färdigt 
förslag på geografisk omfattning. Förslaget följer i huvudsak gränserna för det tidigare 
utredningsområdet, men ett par mindre områden har tillfogats, samtidigt som även ett par 
mindre områden har tagits bort från reservatsområdet. Ett naturligt steg hade varit att nu 
jobba vidare utifrån dessa gränser, för att sedan gå vidare med att utreda exakt vilka 
föreskrifter som ska gälla i olika delar av reservatet.

Dessvärre motsätter sig det nya styret med Socialdemokraterna och Moderaterna nu detta 
förslag till inriktningsbeslut, och bromsar därmed det fortsatta arbetet med 
reservatsbildningen. Detta skickar oroväckande signaler och väcker en rad frågor. Kommer
reservatsområdet nu att bantas signifikant för att bereda plats för ytterligare 
stadsbyggnadsexpansion i våra grönområden? Eller är det till och med så att det saknas 
vilja och ambition att överhuvudtaget gå vidare med denna reservatsbildning?

Miljöpartiet ser ingen anledning till att vare sig bromsa, banta eller ifrågasätta bildningen 
av Barnsjöns naturreservat. Det här är en fråga som vi länge drivit och som ligger som en 
prioriterad fråga i årets budget. Vi levde i tron att ett slutgiltigt beslut om att inrätta detta 
naturreservat skulle kunna ske inom mycket kort tid, eller åtminstone under denna 
mandatperiod. Det vore djupt tragiskt för alla naturälskande Tyresöbor om skyddet och 
bevarandet av detta mycket uppskattade, tillgängliga och frekvent besökta naturområde nu 
går om intet. 

för Miljöpartiet de Gröna i Tyresö



Marie Åkesdotter
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ERSÄTTARYTTRANDE 
 

Hållbarhetsutskottet 2024-04-24 
§ 16. Uppdrag inriktningsbeslut Barnsjöns naturreservat 
 
Vänsterpartiet hade om vi haft rösträtt i Hållbarhetsutskottet yrkat bifall till 
inriktningsbeslutet gällande det planerade naturreservatet runt Barnsjön. 
 
Vänsterpartiet lade 2013-11-20 fram ett förslag om att Tyresö kommun 
skulle göra en ny naturinventering och undersöka om ett antal extra 
skyddsvärda naturområden kunde omvandlas till naturreservat.  Detta för 
att vi anser att vi har fler områden i Tyresö som behöver skyddas för att 
värna den biologiska mångfalden. De områden vi föreslog var Karptjärn , 
Klövberget, Telegrafberget och Barnsjön – Gammelström . Vi kan med 
glädje konstatera att idag är både Klövberget och Telegrafberget 
klassade som naturreservat. 2019-09-05 lämnade vi in ytterligare en 
motion om att även Krusboda ängar, söder om Wättinge Gårdsväg skulle 
innefattas i Barnsjöns naturreservat. 
 
På kommunledningsutskottet presenterades ett inriktningsbeslut för 
Barnsjöns naturreservat som också till vår glädje omfattade vårt förslag 
om att Krusboda ängar, söder om Wättinge Gårdsväg ska ingå i det 
kommande naturreservatet. Det är viktigt att öka ängsarealen för att öka 
artrikedomen av växter något som också gynnar insektslivet. 
 
Vi vil ändå påpeka några saker, som vi anser viktiga att utreda vidare 
innan frågan om Barnsjönsnaturreservat kommer upp till definitivt beslut. 
Det gäller följande frågor: 

1. I inriktningsbeslutet står att det ska göras möjligt att använda gång- 
och cykelvägen mellan Prästängen och Långsjövägen för 
kollektivtrafik med mindre fordon. Vi anser det olämpligt ur 
trafiksäkerhetssynpunkt att använda en gång- och cykelbana för 
kollektivtrafik och vill att det förslaget tas bort ifrån planerna. 

2. När området kring Barnsjön omvandlas till naturreservat är det 
viktigt att det kan fortsätta vara ett utflyktsmål för våra Tyresöbor. 
Det ska också vara klarlagt i samråd med kultur- och 
fritidsförvaltningen vilka sporter som får utövas inom 
naturreservatet innan ett definitivt beslut fattas. Det är inte rimligt 
att kommunekologen ska behöva tillfrågas vid varje 
idrottsevenemang, såsom det i dagsläget står i inriktningsbeslutet. 
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Naturreservatet ska vara en oas för rekreation och friluftsliv, men 
även inbjuda till olika sportaktiviteter till exempel orientering och 
discogolf.  

 
Med de synpunkterna ser vi i Vänsterpartiet fram emot att Tyresö inom 
kort kommer att få ytterligare ett naturreservat, helt i enlighet med 
intentionerna i vår motion. 
 
Tyresö 2024-04-28 
Inger Gemicioglu, V 
Ersättare i hållbarhetsutskottet. 
 
 
 
 
 
 
 

 



   

 
Särskilt yttrande 

 

              2024-04-28 

 

§ 16 Ordförandeförslag om inriktningsbeslut kring 
Barnsjön naturreservat 
Hållbarhetsutskottets sammanträde den 24 april 2024 
 
Under dragningen på onsdagens (24/4) sammanträde i Hållbarhetsutskottet stod det 
klart att det förslag som ligger till grund för ordförandeförslaget är mycket 
omfattande. Att skapa naturreservat i områden som också används för rekreation är 
inte odelat positivt utan kan skapa konflikter mellan reservatsbestämmelserna och 
idrott och friluftsliv. Många av Tyresö kommuns medborgare använder idag området 
för rekreation och idrottsutövande och detta skulle kunna påverkas negativt genom 
bildandet av ett reservat. Vi yrkade därför avslag på ordförandeförslaget om 
inriktningsbeslut kring att Barnsjön skulle bli ett naturreservat. 

 

Anki Svensson (M)  Anita Mattsson (S) 
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